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Serlnisnjs odrZana u sali Skupitine, sa podetkom od 10,00 dasova .

Sednicom je predsedavao Predsednik Skup5tine, akadeurik NedZat Daci. Takodje sednici
je prisustvovalo i Predsednjltvo Skupjtine, u punom sastalu. Sednici je prisustvovao i
seketar Skup5tine, g. Frank Buolin.

Za olu sednicu predloZenje slededi

Dne vni red

1. Razmatranje i usvajanj e zapisnika 52 p16!ls sednice,
2. Raztna'tru\e i usvajanje Programa Vlade Kosova.

PredloZeni dnemi red je jednoglasno prihvaien od stran6 prisutnih.

Otvorenaje rasprava po prvoj tadki dnevnog reda.
Prihvaieno je bez primedbi-

Zatim je otvorena rasprava u vezi druge tadke d:revnog reda.

Predsednik SkupSthe, akademik NedZat Daci, je poZeleo dobrodoSlicu premijeru
Kosova, g. Bajram RedZepi, kome je dao red radi prezentirzrnja programa Vlade.

G. Bajram RedZepi se najpre zahvalio Predsedniku , a zairm je elaborisao program
Vlade, naglaiavajuii fomralao-pravne izvore na kojima se oslaaja program.pre svega,
ovaj program se bazira lra Rezohtcljt 7244 SB, Ustar.d okvir, medjunarodne
standarde i zakone koje ie usvojiti Skupitina Kosova.

@



Premijer je naglasio i prioritete Programa Made.U nastavku je rekao da je Vlada
Kosova svoj pro-ram deljila na deset prioritetnih tadaka, koja se dostavljaju
ministarstvima u vodjenju opstajuieg ekonomskog razv oj4 baziu:arcg na
kansparenttost i odgovomost. U svim oblastim4 kao u obrazovaqju, saobraiaju,
po5ti i teiekomudkacijam4 kao i u bformatilrrim sistemima dostiii ewopske
standarde. Stvarati Seme socijalne zaitite, penzlj4 ntvoa zaposlenosti i dr.
Posebnu pa+nju posvetiti integraciji svih etridkih komuniteta u Kosovskom
dru5tvrr. Posebnu paZnju posvetiti ambijenfu, prostornom plaairanjr:, stanovanju,
institucionalnom staranju prema kulturi, omladini, sportu i diaspori. Na }raju je
naglasio daje ovaj program podrZan od saane UsA,zauzevSi zasluZeno mesto.

Nakon ekspozea Premijera, za diskusiju se prijavio g. Behxhet Brajshori - Ministar
za kulturu, onrladi:ru i sport, koji-ie, iz.medju ostalog, naglasio i isto.rremeno traiio da
se usvaja njegov predlog o Zakonu o kulturnoj ba5tini, a da se sportu pridodaje ve6a
p2inja u stvaranju mogu6nosti ude5ia na medjunarodnim takmidenjima_

Akademik Sabri Hamiti, predsednik parlamentarne grupe LDK /DSI?, u njegovoj
primedbi je Program nazvao jednim dogadjajem. On je tekst Programa Vlade ocenio
viSe kao politidki ugovor, nego progam koji ima vrednosti operacionalizacije
poslova. On je primetio da Program nema referenci o tome kada ili u kom
wemenskom periuodu ie se realizovati. -Viada 

treba da radi sa svim resorim4 svim
svojim kapaciteti.ma u izgradnji demokatije i stvaranju uslova za reEavarje
politidkog statusa Kosova. Zatin Y\ada stavlja na kraj zakone parlamenta- IJ
nastavku je g. Hamiti naglasio da tekst Programa Made nema rea'lne funkcionairre
odnose sa rnedjunarodnim e1g311i2acij em q osim deklaratilreog. program Vlade treba
da ima oznaku Kosova, buduii da mi imamo institucije, imamo Madu Kosova,
imamo Parlament, imamo Predsednika Kosova. On je u nastavku pom ert.oo btaz
"medjunarodne" - pra}'tidna potueba nas je do sada udila da postoje SAD, bez kojih se
ne bi smo spasli od Srpskog genocid4 a takodje bez SAD ne bi smo imaLi ove
raz,o1e.

G. Fatnir Limaj je, u ime parlamentame grupe PDK /DPK/, lcitikovao program, jer
isti ne predvidja regulisanje statusa biv5ih boraca UqK i iahih invalida. On je
potenctao i socijalno pitanje stanovni5tva, omladine i sporta i dr.

Gospo ja Rada Trajkovi6, predsednica Parlamentame grupe ', powatak,', naglasila je
da je ovaj dokumenat kojeg mi danas razmatramo u potpunoj suprotnosi sa samom
Rezolucijom 1244 SB,ler zadira inegritet Jug6slavije, ne priaaje Jugoslovenske
granice, Sporaznm Hakerup - Covil-
Ovaj program nudi odvajanj e od Jugoslavije, Kosovo predstavlja kao nezavisno.
Ovim se ugroZava i:regritet INA, imovine, monumenata i dr.
U vezi ovoga rri iemo obavestiti i medjunarodnu zajedni611. U aastavku onaje istakla
i nadin integracije u Ewopsku zaj ednicr:, i to preko veze Srbija - Cma Gora -
Kosovo. M ovakav program neiemo giasati i neiemo biti fizidki udesnici.



U nastavku data je pauza od 15 miluta.

Nakon pauze sed:eicom je predsedavao dlan Predsedni!1vq g. Hydajet Hyseni
Poslar:ici su nastavili svojim prdhodno prijavljenim diskusijama-

Gospodja Sanije Alijaj, poslanik LDI! je svoju diskusiju usredsredila na pitanjima
obrazovanj4 naglasivSi da Zeni treba pridodati ve6i aadaj, a dotakla je i pitanje
uskladjivaqja lrdnil dohoda]<a- ZaloLila se i za lnr,r,ogo drugrh segmenatE koje tr'eba

obuhvatiti u Program.

G- Ismaj I Kurteshi, poslanik PDI! u svojoj diskusiji je potenciao veze i
medjunarodnu saradnju sa zemljama koje ie predstavljati cilj Vlade, zatim pitanje
veza sa iseljeni5tvom. Onje takodje naglasio i pitanje privatizacije, hvalida rata i dr.

G. Bogoljub Milo5evi6, poslanik koalicije "Povratak", je u odnosu na Program
primetio da treba obuhvatiti i probleme male dece, zatim pitarje poStovanja ljutlskih
prava i sloboda, zajedni5tva i integracij e, prednost treba pridavati omladini. On se

osvTnuo i na pitanje iseljenih Srb4 nabrajajuii koje uslove tueba ispuiti Ylada za
njihov powatak.

G. Muhamet Kelmendi, poslanik AAK, lraglasio je da Program Ylade nije predvidjao
angzr:Zovanje u reSavanju konadnog statusa Kosova" i ako je to zahtev samog
Ustal,nog okvira. On je pomenuo da Vlada jo5 uvek nije obavljava svoju vlast na
celokupnoj teritoriji Kosov4 te da oko 25 odsto teritorije konkoli5u Srbi. Onje
posvetio patrju zapo5ljavanjq porodicirna palih boraca i dr.

G. Naim Maloku, posla'rik AAK, je naglasio da Program ima manjkavosti, jer isti ne
tretira ambijena! poljopriwedu, energetiku i dr.

.G. Dzezat Mwati -'Varan", istakao je da je ovaj pogram dobro i strudno izradjea
ima odredjenih manjkavosti, kao Sto je neobuhvataqle poljopriwede, izbeg)tc4
obrazovanja i dr.



Gosp. Sabit Ruslerni, p651anik lSIl istakao: Progrm ne obuhvata od,ose sa
Predsedni5tvom. On je prdloZio da u hogramu udu i Btete koje Srbija udinila Kosovu i
koj e Beograd treba da isplati i to tz zadnjeg 10-godifujeg perioda.

Gosp. Sadik Idrizi, posianik VATANA, iz:eo primedbe od muslimanskq turske i ostalih
manjina u vezi otvaranja vi5ih Skola na matemjem jeziku. On je izneo
pote5kode s kojima se suodavaju, kao Sto su one sa putnim ispravama
i probiemi na mreZi PTT kao i daje ovo podrudje nije polciveno prog-
ramom TV PriStine.

Gosp. Haki Shatri, poslanik DSK. Imamo nekoliko primedbi na ovaj Program. On je
izneo daje kebalo da se u Prograau obja.inajvaju kompetencije kcje
Vlada ima, akoje nadleinosti ima medjunarodne iastitucije. On je
iz;:reo i primedbe na str.4,4,7 i 8 Programa.

Gosp. Ramadan Kelmendi, poslanik DSK, istakao da ovaj Program nije op5ti program
ne sadrZava nosioce, odgovomosti. On je dao primedbe na na str. 3,7
74, 17 i 26 Prcgruna.

G-da Besa Gaderi, poslanjk DSII na svojoj diskusiji istakJa pitanje svojine, a pslije
predloZila da se donesu prioritetni zakoni, jer ima problema sa vodom, u
poloprilTefi itd.

Gosp.Fatrnir Redjepi, poslaaik DSK. On je istakao daje Sta Vlada peredvidela za Stete

koje Srbija udinila Kosoru,

G-da. Nekibe Kelmendi, poslanica SDI( istakla daje Vlada mislila za druge, a je za
za sebe. Onaje rekla da rije predvidj€n Zakon o formiranju
Ministarstva pravde, sistem koji nije rezervisaa u nadleirostima
SPGS-a.

Gosp. AIui Ga5i, poslanik DSK. eestitao Program Vlade. Prdgam treba da se oslanja na
tjudskim pravima i treba da obuhvala potpunu slobodu i odgovornost.
spoljna politika treba da se vodi od strane Predsednika Kosova i ovo
je \/1ada pnhvatila. Ovaj Program treba da se razmoki i na odborima.

G-da.Smiljka Mlisavlj evii, posianik (OO\GATAIO>. Ona je skrenula pa-furju da
medjunarodnim standardima na Kosovu nije poscei enapainia, zattm 1e
govorila o obrazovanju manjina, 5to nije obuhvadeno Programom,
govorila o reformama itd.

Gosp. Arsim Bajrami, poslanik DSK. Na svovjoj diskusiji je potencirao na zakonima
koji su predvidj eni Programom, ali predloZio je da prednost na
sagiasnost treba da imaju Krividni zakory Zakon o kividnom postupku,
te Zakon- o snakcij am a itd. Nrj e dobra da ministri iz svojih kabineta



donose zakone. Vlada treba da saradjuje sa nau6nim institucljama,
obrazovanje haba da ima zaseban prcgram.

Gosp. Tom Ha.1'dari, qgslanik DSK On je na svojoj diskusiji opisivao period
1996-2000. god. i odbacio tvrdnje poslanika <<pO\lRAiaI(>>
U nastavku je govorio o poljoprivredi u ki zadnje gortins.

Gosp. Svetomir. Sams162i6, poslanik r<pOVRATK_A;. On je posvetio paZnju zdravsftr:
i da se to ukljudi rra novoj orgariaciji, osloqiajudi na ewopskim
sta:rdardim4 jer ima velikih oltedeqia narodito tamo gde 21vi srbska
anjina, koja se suodava sa problemima, i na haju ,u_olio LINMIK,
Vladu da posveduu veiu painju ovrn problemim a.

G-da- Edlaae Satihr:, poslank DpK, istakra da nijedan rad nije savrsen, tako da i program
ima nedostatke na po]ju obrazovanja i nauke i slaZem se sa gosp. H.
Kudijem jer ne vidim da u programu stoji red nauk4 zrti- gorl.ila o
ewopskim standardim a itd.

G{a Fetije Kepusk4 poslanica DSK. Ona je posvetila pa;rrju rawopravnosti polova, Stoje na programu nij e posveiena paZnja porodicama palih borac4 zatim
govorila je o familijamoj medicini i tretirala pita4je snabdevanje
ljekovima.

G-da NuriSahe Hulai, poslaoica DSK, istakra da program treba da ubuhvati naudno
mentalno zdravslvo i da zauzme mesto-

G-da Sala Ahmetai, poslanica DpK. Ona je svoju diskusiju usmerila na kuituru i
dotakla pitanje jezika koji je dosto oite6en i da se donose dokumenti
koji se ne kontroli5q i ako se ovako nastavi na5 jezik 6e pretrpiti
debakal od engleskog jezika . Tniila je da se donosi jed* ,rkoo.

Gosp. Naim Jerliu, poslanik DSK. on je primetio da u programu 
4edostaje opravdanost

saradnje sa medjunarodnim orgar.izacija'rr'a zdravstva itd.

G-da Nafije Beri5a DSK. Ona je imala primedbi na socijalnu poltoku.

G-da Stoj anka Petkovii, poslanica <0o\RATKA;. ona je govoriia o zaposrjava4iu
neaibanskog stanpvni5tva, o tome da program treba da bute realanl
da odgovori realnoj situaciji. Dotakta i nezaposlene slojeve i kate-eorije
stanovniStv4 govoriJaje o per,"lama i nadine kako da ie resava ti
pitanj e.

Gosp, Agim Krasniqi, poslanik.DSK na svojoj diskusiji se izjasnio da prograrn treba
da obuhvati i SeiT.moloskestanice, koje Kosovo treba da ima.



Gosp. Gani Prekopuc4 poslanik DSI! istakao da Kosovo nij e republika niti piarrxa
drtav4 ne znamo sakoje skukture podinjemo i ne znaju se nosioci
priwede, ne daju se objainjerja za avijacijq Zeleaice itd. Ovi su
nedostaci Program4 ali program iemo prihvatiti kao takvog ali
slede6i zakoni Kosova treba da se donose. TarZi se da se procene
Stete koje Srbija udinila zadnjih 10 godina i one Stete koje udinla
Priwemena vlada.

Gosp. Rustem Ibishi, poslanik (VATANA). On je govorio u vezi powatka rasell'enih
MusLimana i o qjihovom integrisanju u etrriikoj zajednici.

Gosp. Bajrush Demajli, poslanik DPK. On je istakao da Program prihvata u celini. 91.1"
govorio o Agenciji poverenja.

Gosp. Mahir Jagtlilar, poslanik DPTK, istakao da je danas sveiani dan, jer se program
usvaja i turska zajednica ie se integrisati, aii teba obuhvatiti i pitanje
obrazovanja, jer to nije zadovoljajuie.

G-da Flora Brovin4 poslanica DPK. Onaje istakla da ir glasati za program i
usredsredena na pitanjima socija)nog osiguranja, omladine,

. zapoSljavanj4 migracije, ratrrih zatodenika itd. Vlada treba da
uzima i da ih razmotri sporazume koje su potpisane sa Srbijom.

Predsedavajuii daje odmor od 15 minuta

ODGOVOR PREDSEDNIKA \.LADE NA DATE PRIMEDBE NA PROGRAM
VLADE OD STRANE POSLANIKA

Predsednik Retlepi zahavlio poslanike za isnesene primedbe i sugestije i rekao daje ovaj
Program nije savrten i da ima nedostatke.
Ja iu odgovoriti na neka pitanj4 a na neka druga pitanja odovoradu pismenim putem.
Sto se tide jezidkih primedab4 to su na mestu, jer je to wzija koja aije ispravljena i
jezidke ispravke ie se uraditi.

Svaki ministar ie rspravijati na osnoyu svojih specifidnosti.

LZ'avi g-de Trajkovii. Jam sam se oslanjao na Rezoluciju 1244 i na Ustavnim okvirima.
Sto se tide Sarenilosti plata, to smo nasiedili, aii plate 6e se uskladiti i smanjiti i svi 6e
deliti istu sudbinu.
Sto se tide osnovnih penzij4 i na to smo misliLi, ali ogranideni buzitet to ne dozvoljava.
Za sada smo iSl-i na njihovom odredjivaaju od 20 do28 €.
Pitanje privatizacije je rezewisano za SPGS i mi smo poslali naie primedbe i sugestij e i
Predsednik: SkupSti:re, ali to ne moZemo promeniti.
Pitanje Skolovanja manjina, mi 6emo stvoriti uslove da oni imaju visoko obrazovanje.



Zdravstvo deli sudbilu svih nas. Mi 6emo se orientisati na primamo zdravstvo.
Na nekim pitanjima koje su postavljen4 odgovoriiu na pismenoj formi.

I{idajet Hysem;predsedavajudi, rekao: Raznatramo i glasam6 za prvi program Vlade.
Slrrp5tina ima kvorum i Zelim da se osla:rjam laprav.,br:24, tadka 3. poslovnika i
staviiu na glasa4je. Samo 12 glasova su protiv.

Plenarna sednica zavrlila sa radom u 17.20 minuta, 24.05 2002. god.


